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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 24 stycznia 2024 r. w Urzędzie Miejskim                      
w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 945 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 

1) Stryszyk Eugeniusz – Przewodniczący Komisji, 

2) Rekowski Eugeniusz, 
3) Januszewski Bogdan. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 

2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 
4) Krawczyk Łukasz – Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim 

5) Krajewska Daria - Inspektor 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 
Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                     
i Ochrony Przeciwpożarowej Eugeniusz Stryszyk. Następnie przedstawił 

porządek posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w WPF.  

2. Zmiany w budżecie na rok 2024.  
3. Dopłata do ceny wody dla odbiorców usług. 
4. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 

5. Zasady i tryb umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom 
organizacyjnym. 

6. Zasady udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

wymiany źródeł ciepła w ramach ograniczania niskiej emisji na 
terenie gminy Kamień Krajeński. 

7. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej                      

w Kamieniu Krajeńskim za 2023 rok. 
8. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok.  

9. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 
10. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2026. 

11. Pozostałe projekty uchwał. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 
            

III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad. I.1. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2024. 

Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą: 

- dochody ogółem – 48.258.340,12 zł, 
- wydatki ogółem – 53.500.189,63 zł, 
W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 1.241.849,51 zł, który 

wynosić będzie 5.241.849,51 zł. 
Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 

- kredytami w kwocie 1.050.000,00 zł, (zmniejszenie o 750.000,00 zł). 
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                
- w kwocie 1.991.849,51 zł, (zwiększenie o 1.991.849,51 zł,) w tym: 

- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 
1.750.000,00 zł, 

- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 
w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł, 
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2.200.000,00 zł, (bez zmian). 

W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 
zadaniach: 

1. „Rozbudowa z przebudową (modernizacja) oczyszczalni ścieków                       
w Zamartem”. Wartość zadania 1.020.000,00 zł, w poszczególnych latach 
wydatki będą następujące: 

- w roku 2024r. 1.020.000,00 zł, (zwiększenie o 1.000.000,00 zł.) 
2. "Budowa ul. Brzozowej w Kamieniu Krajeńskim wraz z oświetleniem oraz 
budowa drogi wewnętrznej w Nowej Wsi". Wartość zadania 6.350.000,00 zł, 

w poszczególnych latach wydatki będą następujące: 
- w roku 2024r. 50.000,00 zł, (zwiększenie o 50.000,00 zł.) 

- w roku 2025r. 6.300.000,00 zł, (bez zmian). 
 

 Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.       

 

Ad.I.2. Zmiany w budżecie na rok 2024. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
 
Radny Bogdan Januszewski zapytał o dopłaty do wody. 



3 
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że dopłaty do wody zapisane 

zostały w uchwale budżetowej.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że ZGKiM w Kamieniu Krajeńskim 
występował o zmianę taryfy wody. Podkreślił, że Wody Polskie zarzuciły 
gminie, że nie ma wprowadzonych dopłat do wody.  

 
Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk wspomniał o ul. Długiej            

w Kamieniu Krajeńskim. Zapytał czy nastąpi dokończenie inwestycji w tym 

roku.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że nie zostanie to wykonane 
w tym roku. 
 

Radny Eugeniusz Rekowski zapytał o ul. Parkową w Dąbrówce.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że był ogłoszony przetarg. 
Zaznaczył, że trzeba przeanalizować ponownie temat i możliwości finansowe 
gminy oraz sołectwa.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 2 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się                        

(B. Januszewski). 

 

Ad.I.3. Dopłata do ceny wody dla odbiorców usług. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków, Rada Gminy może podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej, wybranych 
lub wszystkich taryfowych grup odbiorców usług. Dopłata ta ma na celu 

ochronę przed wzrostem cen i stawek opłat za wodę i nie stanowi formy 
dotowania działalności przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjnego. 
Dopłata nie będzie przekazywana do wszystkich odbiorców, ale bezpośrednio 

na konto przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjnego. Pozostałą 
należność za wodę uregulują odbiorcy Grupy taryfowej I.  

Obecnie taryfa zatwierdzana jest przez organ regulacyjny tj. Dyrektora 
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie w Gdańsku. Dopłata do taryfy będzie obowiązywać w 

okresie od 1 lutego 2024r. do dnia 31 grudnia 2024r. Środki na dopłatę są 
zabezpieczone w uchwale budżetowej na 2024r.  

 
Radny Eugeniusz Rekowski wspomniał o instalacji fotowoltaicznej jaką 

posiada ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim. Zapytał czy spółka z tego 

tytułu posiada już jakieś oszczędności. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że tak. Zaznaczył, że Prezes 

spółki jest bardzo zadowolony z pozyskiwanej energii elektrycznej z tej 
instalacji. 
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W przedmiotowym punkcie, nawiązując do dopłaty do ceny wody, 

Skarbnik Piotr Gustyn poinformował, że grupa taryfowa nr 1 obejmuje 
wszystkich odbiorców. Dodał, że przy nowej taryfie nastąpi podział na 

gospodarstwa domowe i przedsiębiorstwa.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały 2 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się                       

(B. Januszewski).       

 
Ad.I.4. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował, że w przedmiotowej uchwale nastąpiło zwiększenie 
środków pomocowych dla Powiatu Sępoleńskiego o kwotę 232.895,00 zł,                

z przeznaczeniem na:  
- realizację wspólnie z Powiatem Sępoleńskim zadania związanego                        

z organizacją publicznego transportu zbiorowego na obszarze Powiatu 
Sępoleńskiego w oparciu o ustawę z dnia 16 maja 2019r. o Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 

kwota 30.000,00 zł.  
- budowę chodników i inne prace drogowe w pasach drogowych dróg 
publicznych kategorii powiatowej należących do Powiatu Sępoleńskiego                  

i przebiegających przez teren gminy Kamień Krajeński, gdzie stosuje się 
powszechnie akceptowaną przez społeczeństwo i praktykowaną przez 

wszystkie gminy Powiatu, zasadę wspólnego finansowania powyższych zadań 
z budżetu samorządu gminnego i samorządu powiatowego. Efektem tych 
działań jest również poprawa bezpieczeństwa w ciągu dróg lokalnych na 

terenie gminy, kwota 70.000,00 zł,  
- „Rozbudowę DP 1101C relacji Zamarte – gr. woj. – [Ciechocin] ETAP I: 

odcinek o długości ok. 1,2 km zlokalizowany w m. Jerzmionki kwota 
132.895,00 zł.  
 Zachodzi zatem potrzeba udzielenia z budżetu Gminy Kamień 

Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu z przeznaczeniem na 
realizację w/w zadań, w następstwie czego zostaną zawarte stosowne 
porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą Kamień Krajeński. 

 
 Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że środki na pomoc Powiatowi 

Sępoleńskiemu są przekazywane przez wszystkie gminy w powiecie, nie tylko 
przez Gminę Kamień Krajeński. 
 

Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały jednogłośnie 3 głosami za.       

 
Ad.I.5. Zasady i tryb umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom 
organizacyjnym. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zgodnie z art. 59 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

o finansach publicznych, w przypadkach uzasadnionym ważnym interesem 
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dłużnika lub interesem publicznym należności pieniężne mające charakter 

cywilnoprawny przypadające Gminie Kamień Krajeński oraz jej jednostkom 
podległym, mogą być umarzane, albo ich spłata może być odraczana lub 

rozkładana na raty, na zasadach określonych w uchwale Rady Miejskiej. 
Uchwała ta pozwala na uporządkowanie i ujednolicenie w Gminie 
postępowań w wyżej wymienionych sprawach. W uchwale uregulowano 

kwestię ulg dla przedsiębiorców, stanowiących pomoc publiczną de minimis 
zgodnie z Rozporządzeniem Komisji (UE) 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023 
r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii 

Europejskiej do pomocy de minimis (Dz. U. UE. L. z 2023 r. poz. 2831), 
Rozporządzeniem Komisji (UE) nr 1408/2013 z dnia 18 grudnia 2013 r.                 

w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii 
Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze rolnym (Dz. Urz. UE L 352              
z 24.12.2013, str. 9 z późn. zm) oraz Rozporządzeniem Komisji (UE) nr 

717/2014 z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 
Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis                      

w sektorze rybołówstwa i akwakultury (Dz. Urz. UE L 190 z 28.06.2014, str. 
45, z późn. zm.). Stosownie do treści art. 7 ust. 3 i 3a ustawy z dnia                 
30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy 

publicznej (Dz. U. z 2023 r. poz. 702) projekt uchwały został przedłożony 
Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz ministrowi 
właściwemu do spraw rolnictwa. 

 
Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.       

 
Ad.I.6. Zasady udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

wymiany źródeł ciepła w ramach ograniczania niskiej emisji na terenie 
gminy Kamień Krajeński. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 
Daria Krajewska. Poinformowała, że zgodnie z zapisem art. 7 ust. 1 pkt                  

1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zadania własne 
gminy obejmują sprawy m.in. z zakresu ochrony środowiska i przyrody oraz 
gospodarki wodnej. 

Celem realizacji uchwały jest umożliwienie mieszkańcom pozyskiwania 
środków finansowych na zadania z zakresu ochrony środowiska. 

 Podjęcie przedmiotowej uchwały wynika również z realizacji 
dokumentu pn. ,,Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kamień 
Krajeński” (Uchwała Nr XXII/135/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim z dnia 29 września 2016r. w sprawie przyjęcia do realizacji 
„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kamień Krajeński”).  
 

 Radny Bogdan Januszewski nawiązał do tematu demontażu starego 
pieca lub nieekonomicznego źródła ciepła. Zapytał kto będzie zajmować się 

takim demontażem lub czy będzie możliwy samodzielny demontaż pieca. 
 
 Inspektor Daria Krajewska odpowiedziała, że możliwe jest samodzielne 

zdemontowanie pieca, ale nie otrzyma się z tego tytułu zwrotu kosztów. 
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Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za.       

 
Ad.I.7. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej 

w Kamieniu Krajeńskim za 2023 rok. 
 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 
jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 3 Statutu 

Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do składania Radzie Miejskiej 
sprawozdania z ich działalności. 

     Następnie Przewodniczący komisji przedstawił sprawozdanie 
z działalności za 2023 rok. 
 

 Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                
3 głosami za.    

    
Ad.I.8. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok. 
 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 2 Statutu 
Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do przedłożenia Radzie 
Miejskiej rocznego planu pracy. 

 
Następnie Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy na 2024 rok. 

 

 Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                  

3 głosami za.       

 

Ad.I.9. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 
 
     Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej Kazimierz Warylak informując, że zgodnie z § 15 ust. 
1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje zwyczajne zgodnie 

z planem pracy Rady ustalanym na dany rok kalendarzowy.  
Zakres zadań ustalony został we współdziałaniu z Burmistrzem 

Kamienia Krajeńskiego.  

Członkowie komisji zapoznani zostali z podstawową tematyką obrad 
oraz terminami sesji. 
 

 Brak dyskusji. 
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 Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie              
3 głosami za.       
 

Ad.I.10. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2026. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 
Daria Krajewska. Poinformowała, że Wieloletni plan rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024 – 2026 

opracowany został na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 
roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 

(Dz. U. z 2023 r., poz. 537 ze zm.) zwanej dalej „Ustawą”.  
Zgodnie z art. 21 ust. 1 Ustawy Zakład Gospodarki Komunalnej              

i Mieszkaniowej w Kamieniu Krajeńskim Sp. z o.o. opracował Wieloletni plan 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
na lata 2024 – 2026 i przedłożył plan na podstawie art. 21 ust. 4 Ustawy 

burmistrzowi.  
W myśl art. 21 ust. 1 – 3 Ustawy, Wieloletni plan rozwoju                        

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2024 – 2026 jest zgodny z kierunkami rozwoju gminy określonymi w 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy oraz z ustaleniami miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego.  
 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
poinformował, że ZGKiM planuje m.in modernizację sieci wodociągowej                  
w Radzimiu, modernizację stacji uzdatniania wody w Kamieniu Krajeńskim 

w zakresie wymiany agregatu prądotwórczego jak również rozbudowę 
instalacji fotowoltaicznej na tej stacji; wdrożenie systemu informacji 

geograficznej tzw. GIS łącznie ze systemem strefowego opomiarowania 
przepływu i ciśnienia – gmina zostanie podzielona na kilkanaście stref co 
pozwoli na lepsze zareagowanie na powstające wycieki wody w strefie                      

i ograniczenie straty wody; modernizację sieci kanalizacyjnej na ul. 
Dworcowej w Kamieniu Krajeńskim; modernizację przepompowni ścieków               
w Kamieniu Krajeńskim. Zaznaczył, że jest to centralna przepompownia 

zbierająca ścieki z miasta i północnej części gminy. Plany obejmują również 
modernizację kanalizacji sanitarnej ul. Przykop w Kamieniu Krajeńskim; 

modernizację przepompowni w Dużej Cerkwicy i tłoczni w Orzełku w zakresie 
zamontowania urządzenia zapobiegającego zagniwaniu ścieków przy pomocy 
przedmuchu wraz z napowietrzaniem tłoczni – dotyczy problemu 

wydobywania się z kanalizacji sanitarnej, grawitacyjnej nieprzyjemnych 
zapachów na osiedlu nad jeziorem Mochel; rozbudowę instalacji 
fotowoltaicznej na terenie oczyszczalni ścieków w Kamieniu Krajeńskim. 

Nadmienił, że szacowany koszt wymienionych inwestycji w skali 3 lat to 
ponad 5 mln. zł. 

Następnie Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz 
Krawczyk nawiązał do opinii projektu uchwały z Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego – Wody Polskie, która jest pozytywna w zakresie Krajowego 

Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Natomiast negatywna część 
opinii dotyczy taryf wody. Ponadto sam organ opiniujący podkreślił, że 

wydana w tym zakresie opinia nie jest wiążąca.  
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Radny Bogdan Januszewski nawiązał do problemu dotyczącego 
wydobywania się z kanalizacji sanitarnej, grawitacyjnej nieprzyjemnych 

zapachów na osiedlu nad jeziorem Mochel. Zwrócił uwagę, że podobny 
problem jest w Dużej Cerkwicy. 

 

Prezes ZGKiM w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk odpowiedział, 
że wie o tym problemie. Podkreślił, że spółka w obecnej chwili będzie 

testować urządzenie zapobiegające zagniwaniu ścieków w sieci kanalizacji 
sanitarnej nad jeziorem Mochel. Jeśli wyniki będą satysfakcjonujące spółka 

planuje zakupić urządzenie. Testowanie urządzenia będzie kosztowało spółkę 
6 tys. zł netto. Zaznaczył, że nieprzyjemne zapachy na osiedlu 
mieszkaniowym nad Mochlem są wynikiem chwilowych, wysokich stężeń H2S 

(siarkowodoru), w wyniku zagniwania ścieków w rurociągu tłocznym, który 
powoduje odory, ale również niszczy infrastrukturę kanalizacyjną (głównie 
studnie betonowe), dlatego należy wyeliminować problem.  

Następnie dodał, że ZGKiM jako spółka nie jest w stanie zrealizować 
wszystkich nakładów inwestycyjnych. Ponadto wartość planowanych 

inwestycji ujętych w Wieloletnim planie na lata 2024 – 2026 znacznie 
przekracza roczne odpisy amortyzacyjne (jako podstawowe źródło 
finansowania) w zakresie urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych jak 

również przekracza wartość aktywów trwałych spółki. 
 

 Radny Eugeniusz Rekowski wspomniał o zwiększonej liczbie awarii na 
odcinkach Dąbrówka – Duża Cerkwica. 

 
 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że zapobieganie awariom będzie realizowane w dalszej 

kolejności, a w dalszej perspektywie (kolejnych Wieloletnich planach) planuje 
się wymianę newralgicznego odcinka sieci kanalizacji sanitarnej tłocznej na 

odcinku Dąbrówka – Duża Cerkwica. 
 
 Radny Bogdan Januszewski wspomniał o urządzeniu do pomiaru 

ciśnienia w wodociągach. Zapytał czy urządzenie to będzie pomagało                   
w unikaniu awarii. 
 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 

odpowiedział, że tak. Wyjaśnił, że spółka korzysta już z takich urządzeń i są 
to rejestratory zamontowane na wodomierzach. W projekcie dotyczącym GIS 
i strefowego opomiarowania przepływu i ciśnienia rejestratory będą 

podłączone do przepływomierzy lub wodomierzy. Zamontowane będą                    
w różnych obszarach sieci. Rejestratory będą mierzyć w czasie rzeczywistym 
ilość wody, która wpływa do strefy, natomiast ilość wody, która zostanie 

zafakturowana w strefie (sprzedaż) stworzy bilans i wskaże straty wody. 
 

 Radny Eugeniusz Rekowski zapytał czym są spowodowane spadki 
ciśnienia wody. Stwierdził, że wpływ na to mają warunki atmosferyczne. 
 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że jest to mało prawdopodobne, ponieważ spółka, aby 
przeciwdziałać takim zdarzeniom w roku 2022 wybudowała na stacji 

uzdatniania wody w Kamieniu Krajeńskim zbiornik retencyjny o pojemności 
200 m3. Taka zmagazynowana ilość wody (w normalnych warunkach taka 
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ilość wody jest dostarczana w ciągu 8 godzin do odbiorców usług) pozwala 

bez zakłóceń dostarczyć wodę odbiorcom usług w chwilowych bardzo 
wysokich stanach poboru wody. Wcześniej bez zbiornika takie sytuacje 

powodowały zakłócenia, obniżenie ciśnienia wody w sieci oraz czasowe 
przerwy w dostawie wody. Dzięki zbiornikowi ten problem został rozwiązany.  
  

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za. 
 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

  Brak 
 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

 Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk nawiązał do tematu 

opłacania w 2024 roku podatku rolnego według stawek obowiązujących                

w 2023 r. 
 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeżeli nastąpi zwrot od 

państwa to podatek zostanie na tej samej wysokości jak w roku ubiegłym. 

Zaznaczył, że jest o tym mowa, ale nie ma jeszcze przepisów wykonawczych.  
  

 Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał czy budżet 

państwa wyrówna straty z tytułu podatku rolnego. 
 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że tak powinno być. 

Zaznaczył, że rząd obiecał zwroty z tytułu poniesionych strat.  
 

 Następnie Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał czy 

harcerze będą mieli nowe pomieszczenie. 
 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że harcerze będą mogli 

korzystać z pomieszczeń gminnych w Płociczu.  
 

Radny Bogdan Januszewski poprosił o wyjaśnienie kwestii niskiej 

emisji. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że powinny zostać już 

wprowadzone piece 5 generacji, które zapewniają lepsze spalanie. Podkreślił, 

że nie ma na chwilę obecną dokumentu, który przedłużyłby okres wymiany 

pieców. 

 

  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 24 stycznia 2024 r.   

 

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Eugeniusz Stryszyk 


